

[Text]

has members from coast to coast, but that natural gas is distributed in all provinces of Canada and not just the current six.

I was recently at an international conference, and it was obvious that the use of natural gas for electric power generation is facing a greatly increasing demand around the world. If applications such as those that you suggested are economic, I hope they can be implemented as soon as possible.

Senator Buchanan: I spoke to your association in Banff, Alberta, in 1980. We discussed this proposition at that time but nothing has happened. You people had better get moving on this thing.

Mr. Protti: Senator, Nova Scotia is a great energy province. As the prices increase over time, there is every reason to believe that the type of projection you envision for the province in terms of coal and natural gas usage will develop. The association's position would be that the appropriate driving vehicle for that is to start seeing some increases in North American natural gas prices to allow those offshore developments to proceed.

The Chairman: Our time for these two witnesses has been used. I would like to thank the newly formed Canadian Association of Petroleum Producers for their presentation and wish them well.

Thank you also to the Canadian Gas Association. Thank you very much, gentlemen, for the time you have taken to be here and to prepare the presentations on this important topic. We look forward to returning to the discussion tomorrow.

Honourable senators, our next witnesses are from the Canadian Petroleum Products Institute and the Mining Association of Canada. I welcome you as organizations and, I invite Mr. Stuart to commence on behalf of the Canadian Petroleum Products Institute, to be followed by a presentation from the Mining Association of Canada from Mr. Keyes, I believe. Mr. Stuart, please proceed.

Mr. David A. Stuart, Petro-Canada and the Canadian Petroleum Products Institute: Thank you, Mr. Chairman. On a point of clarification, I am indeed here representing the Canadian Petroleum Products Institute, but we are here to talk about the Economic Instruments Collaborative. My co-presenter is Sheila Malcolmson from Energy Probe, who is representing the environmental organizations.

On a further point of clarification, the institute has decided to focus its work on economic instruments through this multi-stakeholder initiative.

[Traduction]

seulement des membres d'une mer à l'autre, mais aussi que le gaz naturel est distribué dans toutes les provinces canadiennes, pas seulement dans six provinces comme maintenant.

J'ai assisté récemment à une conférence internationale, et il est évident que l'utilisation du gaz naturel pour produire de l'électricité fait l'objet d'une demande de plus en plus croissante à travers le monde. Si les projets comme ceux que vous proposez sont économiques, je souhaite qu'ils soient mis sur pied le plus rapidement possible.

Le sénateur Buchanan: Je me suis adressé aux membres de votre association à Banff (Alberta) en 1980. Nous avons discuté de cette proposition à ce moment-là, mais il n'en est rien ressorti. Vous faites mieux de prendre les choses en main.

M. Protti: Monsieur le sénateur, en ce qui concerne les réserves énergétiques, la Nouvelle-Écosse est une province riche. Au fur et à mesure que les prix augmenteront, nous avons toutes les raisons de croire que le genre de prévisions que vous faites pour cette province au sujet du charbon et du gaz naturel se réaliseront. Les membres de l'Association estiment qu'il faudrait d'abord que les prix du gaz naturel augmentent en Amérique du Nord pour qu'on puisse commencer à réaliser ces projets extra-côtières.

Le président: Le temps d'audition de ces deux témoins est terminé. Je tiens à remercier les représentants de la nouvelle Association pétrolière du Canada de leur présentation et je leur souhaite bonne chance.

Merci également aux représentants de l'Association Canadienne du Gaz. Je vous suis très reconnaissant, messieurs, du temps que vous nous avez accordé et avez consacré à la préparation de l'exposé sur cette importante question. Nous reprendrons demain notre discussion.

Messieurs les sénateurs, nos prochains témoins sont des représentants de l'Institut canadien des produits pétroliers et de l'Association minière du Canada. Je vous souhaite la bienvenue en tant qu'organismes et j'invite M. Stuart à commencer au nom de l'Institut canadien des produits pétroliers; sa présentation sera suivie, je crois, de celle de M. Keyes de l'Association minière du Canada. M. Stuart, à vous la parole.

M. David A. Stuart, Petro-Canada et l'Institut canadien des produits pétroliers: Merci, monsieur le président. J'aimerais préciser que je suis bien sûr ici pour représenter l'Institut canadien des produits pétroliers, mais également pour parler du groupe «Economic Instruments Collaborative». Ma co-présentatrice est Sheila Malcolmson de l'organisme Enquête énergétique qui représente les organismes environnementaux.

Pour plus de précision, je dois indiquer que l'Institut a décidé d'axer son travail sur les instruments économiques grâce à cette initiative de nombreux intervenants.